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Veel Friese boeren laten asbestdak liggen
: Slechts 15 procent van

beschikbare subsidie gebruikt

Theo Klein

Leeuwarden | Friese boeren zitten
landelijk gezien in de achterhoede
wat betreft de vervanging de asbest-
daken door daken met zonnepane-
len. Datmeldt eenwoordvoerder van
het bureau Asbest eraf.

Met de in 2012 ingesteld stimule-
ringsmaatregel ‘Asbest eraf, zonne-
panelen erop’ wil de landelijke over-
heid boeren ertoe bewegen dat ze
hun asbestdaken verwijderen. De
provincie Fryslân heeft voor dit pro-
ject1,48miljoen euro subsidie ter be-
schikking gesteld.

Tot eind vorige jaar vroegen 47
Friese boeren voor in totaal 158.138
euro subsidie aan. Dat is 15 procent
van het beschikbare geld. De woord-
voerder van het bureau Asbest eraf
wil geen exacte cijfers geven van de
verschillende provincies maar de
percentages van de verleende subsi-
dies tot nu toe variëren tussen de 15
tot 45 procent, waarmee Fryslân bij
de lage score zit.

De Friese boeren saneerden vijf-
tigduizend vierkante meter asbest.
De geplaatste zonnepanelen leveren
bijna zes miljoen kWh per jaar. Ge-
middeld verbruikt een melkveehou-
der volgens LTO-energie tussen de
twintigduizend en vijftigduizend
kWh per jaar. De zonnepanelen dek-
ken dus het stroomverbruik van 120
tot driehonderd melkveebedrijven.

Gedeputeerde Johannes Kramer
(FNP) betreurt het dat de Friese boe-

ren achterblijven bij het landelijk
beeld maar kan het wel verklaren.
,,In protte boeren wolle wol fan it as-
best ôf mar wachtsje oant de âlde lis-
boksstâl is ôfskreaun en der in nije
komme moat.”

De provincie verlengde al eerder
de looptijd van de regeling naar 31
december 2015. Tot 1 september dit
jaar kon de subsidie worden aange-
vraagd. Om de boeren te stimule-
ren, wil Kramer, als de subsidiepot
in september nog niet leeg is, de re-
geling verlengen tot al het geld ge-
bruikt is.

Stok achter de deur
Het definitieve verbod dat staatsse-
cretaris Mansveld gisteren bekend-
maakte om in 2024 nog asbest op het
dak te hebben noemt Kramer een
mooie stok achter de deur. ,,Mar ik
hoopje dat de Fryske boeren har fer-
antwurdlikens nimme en sa gau as
mooglik alle asbest fuorthelje. By in
brân as soksawat is it libbengefaarlik
guod, net allinnich foar jesels mar ek
foar jo omjouwing.”

Naast boerenkunnen sinds juli vo-
rig jaar ook eigenaren van voormali-
ge boerderijen en voormalige agrari-
sche ondernemers een beroep doen
op de regeling ‘Asbest eraf, zonnepa-
nelen erop’. Zij kunnenmaximaal 30
procent van het subsidiebudget aan-
spreken.

Landelijk is er twintig miljoen
euro beschikbaar om vier miljoen
vierkante meter asbest te saneren.
Sinds 2012 is er een kwart daarvan
verwijderd en volgens Asbest eraf is
er nog voldoende in kas omde overi-
ge drie miljoen vierkante meter te
saneren.
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